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مسئولان مجموعه ورزشی انقلاب 

شورا
به دلیل خشکاندن و قطع 187اصله 
درخت، متخلف شــناخته شده و 
پرونده رســیدگی به این موضوع پــس از تنظیم 
شکواییه توسط شهرداری تهران، در مراجع قضایی 
در حال پیگیری است. این خبر روز گذشته در حاشیه 
هشتادوهفتمین جلسه شورای شهر تهران توسط 
علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان بوستان ها و 
فضای سبز شهر تهران رسانه ای شد و او تأکید کرد که 
در مجموعه ورزشی انقلاب تخلف صورت گرفته است 
و مدیریت شهری با جدیت این موضوع را پیگیری 
می کند و نتیجه را در راســتای شفاف سازی، اعلام 

خواهد کرد.
به گزارش همشــهری، آنطور که ناصر امانی، عضو 
کمیســیون برنامه وبودجه پیش بینی کــرده بود، 
خشــکاندن و قطع درختان در تهران گویا اپیدمی 
شده است و همچنان شاهد انتشار اخبار و فیلم هایی 
از قطع میراث طبیعی و سبز پایتخت هستیم. پس از 
قطع درختان در خیابان ولیعصر و مرکز لرزه نگاری 
و دانشگاه الزهرا، نوبت به مجموعه ورزشی انقلاب 
رسیده اســت؛ مجموعه ای که به گفته مدیرعامل 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر تهران براساس 
پلاک کوبی انجام شده ســال 98، حدود 19هزار و 
337 اصله درخت داشــته، اما در ســال های اخیر 

تعدادی از آنها قطع شده است. 
علی محمد مختاری با بیان اینکه سازمان بوستان ها 
شــکواییه ای را در این خصوص تنظیــم و از طریق 
مراجع قضایی موضوع را پیگیــری می کند، عنوان 
کرد: »پــس از پیگیری قضایی شــهرداری تهران، 
دادگاه حکم به برائت مســئولان مجموعه ورزشی 
انقلاب داد، اما با پیگیری مجدد شــهرداری تهران 
19مرداد امسال پرونده به دادگاه تجدیدنظر ارجاع 
داده شد و به محض اعلام نتیجه و صدور رأی حتماً 
اطلاع رســانی خواهیم کرد.« به گفتــه مدیرعامل 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر تهران، موضوع 
قطع درختان در این مجموعه ورزشی توسط نماینده 
سازمان بازرســی کل کشــور به طور ویژه در حال 
پیگیری است. مختاری در پایان تأکید کرد: »هیچ 
شــخص، نهاد و مجموعه ای حق نــدارد درختان 
را خشــک، قطع و از بین ببــرد. چنانچه درخت یا 
درختانی نیز دچار بیماری و آفت شوند این موضوع 
باید از طریق کمیســیون ماده 7پیگیــری و مورد 
بررسی قرار گیرد. همچنین اگر افراد بنا به هر دلیلی 

مرتکب قطع درختان شوند علاوه بر جریمه نقدی 
باید دوبرابر بن درختان قطع شــده به روش روتبال 
)جابه جایی( با حضور کارشــناس فضای سبز و در 
فصل مناسب و در همان نقطه درخت بکارند. جرایم 
قطع درختان هم در یک حساب ذخیره و براساس 
مصوبه شورای شهر تهران برای توسعه فضای سبز و 

تملک باغ ها هزینه می شود.«

غرس چندین هزار نهال در مجموعه ورزشی انقلاب
سرپرست روابط عمومی مجموعه فرهنگی ورزشی 

انقلاب در واکنش به خبر قطع درختان این مجموعه 
با اشاره به  حکم برائت که 10مرداد امسال صادر شده 
است، گفت: »سال هاست که در مجموعه فرهنگی 
ورزشــی انقلاب به عنوان یک فضای اجتماعی که 
در ارتباط مستقیم با افراد است، به منظور عملکرد 
بهتر و برقراری ارتباط دوسویه با مخاطبان، نیاز به 
جذب هر چه  بهتر و بیشتر مشترکان احساس شده 
اســت و یکی از مهم ترین عوامل جذب مشترک در 
این مجموعه وجود فضای سبز و حفظ و نگهداری 
از آن اســت؛ بنابرایــن همواره توجه به وســعت و 

حجم درختان و فضای سبز داخل مجموعه در حد 
استاندارد جزو اهداف مجموعه بوده است.« 

سیدحسن متولیان با بیان اینکه قطع درختان تأثیر 
منفی در جذب مشترکان و حتی درآمدزایی مجموعه 
خواهد داشت و قطعا این مجموعه از هر عملی که در 
راستای ضرر و زیان به حفظ محیط زیست و اهداف 
خود باشــد جلوگیری می کند، تأکیــد کرد: »در 
مجموعه فرهنگی ورزشی انقلاب که دارای وسعتی 
بالغ بر 80هکتار است، هیچ گونه قطع یا خشک شدن 
درختان عمدی نبــوده و با وجود رســیدگی های 
تخصصی درصورت بــروز چنین مــواردی، عللی 
همچون تنش های آبی، آفت های قابل سرایت و... که 
فضاهای سبز در سراسر کشور با آن روبه رو هستند 
را می توان دلیل اصلی قلمداد کرد. از لحاظ فنی هم 
زمانی که تنش های آبی برای درختان به وجود می آید 
ممکن است که آفات و بیماری ها به درختان حمله و 
درخت را خشک کنند.« او ادامه داد: »نکته قابل تأمل 
این است که وقتی منابع آبی محدود می شود هزینه 
آبیاری و مراقبت از پوشــش های گیاهی نیز بیشتر 
می شود. بااین وجود، مجموعه انقلاب جهت حفظ 
فضای ســبز خود اقدام کرده و اگر در مواردی نادر 
درختی را ســرزنی کرده، برای جلوگیری از سقوط 
و آســیب های احتمالی برای اعضا  و وســایل نقلیه 

بوده است.« 

قوه قضاییه پیگیر ماجرای مجموعه انقلاب
مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر تهران: شهرداری بابت قطع 187اصله درخت در یکی از مجموعه های ورزشی پایتخت طرح شکواییه کرده است

یک نماینده مجلس در گفت وگو با همشهری اعلام کرد
 افق روشن تهران

با حمایت دولت از شهرداری
نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به مشکلات پایتخت در 
بحث حمل ونقل عمومی، ابراز امیدواری 
می کند تا با توجه بــه کارهای صورت 
گرفته و برنامه های وعده داده شــده از سوی شهرداری و 
دولت، در آینده ای نزدیک کمبود ها و کاستی های موجود در 
این بخش مرتفع شود. زهره الهیان در گفت وگو با همشهری 
همچنین یکی از نیازهای اصلی کنونی پایتخت را ساماندهی 

و نظم بخشی موتورسیکلت ها عنوان می کند.

تهران در زمینه حمل ونقل عمومی با انباشــت 
مشکلات سالیان گذشته و کمبودهای فراوانی روبه روست. 
به عنوان نماینده تهران در مجلس شــورای اسلامی چه 

دیدگاه و نظری در این رابطه دارید؟ 
این هفته شاهد بهره برداری از بزرگ ترین پایانه زیرزمینی کشور 
در خط 4مترو واقع در محله اکباتان بودیم که کار بسیار بزرگی 
است. شــهردار تهران در جریان افتتاح این پایانه اعلام کردند 
که افتتاح و بهره برداری از این دســت کلان پروژه ها ان شاءالله 
همچنان ادامه خواهد داشت. البته کار بسیار سخت است؛ چراکه 
در تهران با جمعیت چند میلیونی، با کمبودهای جدی در حوزه 
حمل ونقل عمومی مواجه هســتیم. در چنین شرایطی انتظار 
می رود توسعه مترو از اولویت های مهم شهرداری تهران باشد که 
الحمدلله همین گونه است. توضیحاتی که شهردار محترم تهران 
دادند و همچنین پروژه ها و برنامه هایی که در دست انجام است، 

خود گویای توجه و اهمیت مدیریت شهری به این مقوله است.
در بحث اتوبوسرانی هم تهران با کمبود های جدی 
روبه روست و برای حل این مشکل لازم است تا دولت هم به 

کمک شهرداری بیاید.
دولت و شهرداری قول داده اند تا قبل از مهرماه تعدادی اتوبوس 
به ناوگان حمل ونقل شهری تهران اضافه شود و در ادامه این روند 
ادامه داشته باشد. در کنار اضافه شدن اتوبوس های جدید، بحث 
بازسازی و نوسازی اتوبوس های فرسوده و غیرفعال هم مطرح 
است. با محقق شدن این موارد و ادامه پیدا کردن چنین روندی 
می توان امیدوار بود که در آینده ای نزدیک معضل کمبود اتوبوس 
در ناوگان اتوبوسرانی تهران برطرف شود و می توان چشم انداز و 
افق خوبی را برای حمل ونقل عمومی شــهر تهران متصور بود. 
البته که دولت باید در این زمینه حمایت های جدی از شهرداری 
تهران داشته باشد. به طور نمونه در بحث اوراق مشارکت و مبالغ 
اولیه فاینانس برای خرید واگن، دولت می تواند گره گشا باشد.  
در جریان بازدید رئیس جمهور از قیامدشــت، آقای رئیســی 
وعده دادند که ان شاءالله خطوط قطار شهری به سمت ورامین 
و قیامدشت هم کشیده خواهد شــد و بودجه لازم برای انجام 
این پروژه تامین می شود که محقق شدن این موضوع می تواند 

بسیاری از مشکلات حمل ونقل شهر تهران را پوشش دهد.

پرویز سروری
نایب رئیس شورای شهر تهران

یکــی از مشــکلات مجموعــه شــهرداری 
تهران در سال های گذشــته، نبود مکان 
مناسب برای تعمیرات و اورهال قطعات 
قطار شهری بود که شــهرداری توانست 
این ظرفیت را در پایانه اکباتان راه اندازی 
کنــد. همچنیــن نوســازی و بازســازی 
۵۵۰دســتگاه اتوبــوس ســبب بهبــود 

کیفیت خدمت رسانی خواهد شد.

زهرا شمس احسان
رئیس کمیته ورزش شورای شهر تهران

شــهرداری تهران بیــش از 4۵۰مجموعه 
ورزشــی و 3۰۰زمیــن چمــن مصنوعــی 
دارد و وجــود این ظرفیت ها ابزار بســیار 
مهم و قابل توجهی جهت توسعه ورزش 
همگانــی و ارائــه خدمــات ورزشــی بــه 
شهروندان هستند؛ بنابراین در راستای 
احیای مجموعه های ورزشــی از شهردار 
تهــران تقاضا داریم نســبت بــه تدوین و 
اجرای نظام جامع مدیریت و بهره برداری 

از مجموعه های ورزشی اقدام کند.

تشکر و تذکر

عدد خبر

گفت وگو

رضــا صیــادی، مدیرعامــل ســازمان 
زیباســازی شــهر تهــران از اکــران پویش 
صرفــه جویــی در اســتفاده از بــرق روی 
6۰۰ســازه خبــر داد و گفــت: »حــدود 
بــالای  )ســازه های  بیــدود  9۰ســازه 
دوچرخه های اشــتراکی( وجــود دارد که 
از آنها بــرای اکــران محتواهای آموزشــی 
مانند دغدغه های فرهنگ ترافیکی نظیر 
کلاه ایمنی، آمــوزش دوچرخه ســواری، 
اســتفاده از حمل ونقل عمومی، معاینه 

فنی و... استفاده می شود.« 

600
سازه

سرپرست شهرداری منطقه 19از احداث 
19مخــزن آبرســانی اضطراری خبــر داد و 
گفــت: »ایــن مخــازن در زمانبندی های 
مشخص شــده و بــا هــدف بهره بــرداری 
در مواقــع بحرانــی احــداث می شــوند.« 
به گفته علیرضا جعفری، تأمین آب شرب 
در مواقع بحرانی مهم تریــن پارامتر برای 
حفظ حیات و تداوم عملیات امدادرسانی 
اســت و در همین راســتا تا کنون 2مخزن 
1۰۰هــزار لیتری در بوســتان های ولایت و 

شقایق احداث شده اند.

19
مخزن

10هزارمترمربعتخلفدرباملند
گزارش حسابرسی 4منطقه )9، 15، 21و 22( مهم ترین و تنها دستور جلسه دیروز شورای شهر تهران 
بود که توسط حسابرسان ارائه شد و شهرداران مناطق هم توضیحاتی دادند و در نهایت گزارش ها 
تصویب شدند. در جریان بررسی حسابرسی سال های96تا 99 میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه 
شورای شهر تهران تکالیف هر یک از شــهرداران مناطق )9، 15، 21و 22( را برای وصول طلب ها، 
پرداخت بدهی ها و... بیان کرد. در این بین مظفر به بیش از 1۰هزار مترمربع تخلف صورت گرفته 
در پروژه بام لند منطقه22 اشاره کرد و گفت: »مالک از این تخلفات استفاده تجاری می کند و این 
فضاها جزو فضاهای ناایمن شهر محسوب می شوند؛ بنابراین شهرداری تهران باید به طور جدی به 
این موضوع ورود کند. همچنین بدهی دیون شهرداری به پیمانکاران، بیش از هزار و 2۰۰میلیارد 
تومان بوده که تقاضا داریم شهرداری نسبت به این موضوع اقدام کند.« وضعیت نامناسب سرانه 
فضای سبز منطقه هم موضوع دیگری بود که توسط رئیس کمیته بودجه شورای شهر تهران مطرح 
و خواستار پیگیری از طریق بانک زمین شد. به گفته مظفر 5هزار واحد پارکینگ در مجتمع تجاری 
چیتگر سهم شهرداری است که این پروژه ۷۰درصد پیشرفت فیزیکی دارد و متوقف شده است؛ 
چراکه وزارت مسکن و شهرسازی سند را به شهرداری منتقل نکرده و ضرورت دارد مدیریت شهری 

تهران در این زمینه با وزارت مسکن به توافق برسد. 

مکث


